



**Najla Al-Shirawi**  
Chief Executive Officer

## SICO Partners with Wafra International Investment Company to Launch Elzaad Sukuk Fund

*The fund offers a unique investment opportunity for clients seeking exposure to global Sharia-compliant instruments, with a focus on the MENA region.*

SICO BSC (c), a leading regional asset manager, broker, market maker and investment bank (licensed as a wholesale bank by the CBB), has announced today the launch of Elzaad Sukuk Fund in partnership with Wafra International Investment Company, the wealth management provider. SICO will act as the fund manager and Wafra as the investment advisor, with the Central Bank of Bahrain as the regulator.

Elzaad Sukuk Fund is a moderate risk fund that will invest in a diverse portfolio of Sukuk and other Sharia-compliant fixed income instruments issued by sovereign, quasi sovereign, and corporate issuers globally. The Fund will focus on the MENA region, offering clients the opportunity to penetrate global markets. Securing monthly liquidity for investors, the Fund begins investments at a minimum of USD 100,000, with an expected rate of return ranging from 5.5% to 7.5%.

The Fund's primary objective is to maximize total return over the medium to long-term, including profit income and capital appreciation. It is largely based on a conservative investment approach, featuring low volatility and steady income, with access to the best performing Sukuks globally. To ensure the prudent governance of the Fund, Shari'ah Review Bureau W.L.L. will be acting as the Shariah advisor, HSBC Bank Middle East as the custodian, and Trowers & Hamlin as the international legal advisor.

"The launch of Elzaad Sukuk Fund reflects SICO's commitment to diversifying investment opportunities for clients, leveraging our asset managers' expertise for stable returns and moderate risk, and expanding our offerings of Shariah-compliant investments. We are confident that this Fund will meet the needs of investors in ever-changing markets, generating long-term value and

broadening clients' portfolios across geographies and asset classes," commented **Najla Al-Shirawi, CEO of SICO**.

Investor demand for sharia-compliant investments has been flourishing, with the Bloomberg Sukuk index rising 3.63% in the last five years. Sukuks have a track record of outperformance in rising interest rates environment and volatile environments compared to bonds, due to their stability and low correlation with other asset classes.

SICO's Sovereign & Quasi Sovereign Fixed Income Strategy has been named the Best MENA Fixed Income Fund Strategy by the Bonds, Loans & Sukuk Middle East Awards 2023. SICO was also recently named Best Sukuk Manager and Best Asset Manager in Bahrain by the Global Investor Group MENA Awards 2022. SICO's GIPs Compliant Sukuk Composite ranked in the top quartile versus peers on a one-year, three-year, and five-year basis. SICO adheres to the highest industry investment standards through the adoption of its Asset Management Code of Conduct.

– Ends –

#### **About SICO**

SICO is a leading regional asset manager, broker, market maker and investment bank, with USD 5 bn in assets under management (AUM). Today SICO operates under a wholesale banking licence from the Central Bank of Bahrain and oversees three wholly owned subsidiaries: an Abu Dhabi-based brokerage firm, SICO Financial Brokerage, a specialised regional custody house, SICO Fund Services Company (SFS), and SICO Capital, a Saudi-based investment banking company. Headquartered in the Kingdom of Bahrain with a growing regional and international presence, SICO has a well-established track record as a trusted regional bank offering a comprehensive suite of financial solutions, including asset management, brokerage, investment banking, and market making, backed by a robust and experienced research team that provides regional insight and analysis of more than 90 percent of the region's major equities. Since inception in 1995, SICO has consistently outperformed the market and developed a solid base of institutional clients. Going forward, the bank's continued growth will be guided by its commitments to strong corporate governance and developing trusting relationships with its clients. The bank will also continue to invest in its information technology capabilities and the human capital of its 100 exceptional employees.

**Media Contact:**

Ms. Nadeen Oweis

Head of Corporate Communications, SICO

Direct Tel: (+973) 1751 5017

Email: [noweis@sicobank.com](mailto:noweis@sicobank.com)



نجلاء الشيراوي  
الرئيس التنفيذي

## سيكو و شركة وفرة للاستثمار الدولي تطرحان صندوق الزاد للصكوك

يهدف الصندوق الى توفير فرصة استثمارية فريدة للمستثمرين الراغبين في الاستثمار في الصكوك العالمية المتوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية وبالأخص الصكوك الصادرة من قبل الحكومات والمؤسسات المملوكة لحكومات منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا.

أعلنت سيكو ش.م.ب (م)، البنك الإقليمي الرائد في مجال إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية (والمركز من قبل مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي)، اليوم عن طرح صندوق الزاد للصكوك بالشراكة مع شركة وفرة للاستثمار الدولي المتخصصة في إدارة الثروات. وسوف تتولى سيكو مهام مدير الصندوق، بينما تقوم شركة وفرة بدور استشاري الاستثمارات، هذا ويخضع الصندوق لرقابة مصرف البحرين المركزي .

يستثمر صندوق الزاد للصكوك في سلة متنوعة من الصكوك وأدوات الدخل الثابت المتوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية التي تصدرها الجهات السيادية وشبه السيادية والمؤسسات القيادية في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا الى جانب انتقاء بعض الصكوك العالمية والمتوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية. ويهدف صندوق الزاد للصكوك تحقيق عائد متوقع بمعدل 5.5% إلى 7.5% سنوياً عن طريق الاستثمار في صكوك اسلامية مدره للدخل ومحدودة المخاطر وتوفر سيولة شهرية للدخول والتخارج في الصندوق. كما يبلغ الحد الأدنى للاستثمار في الصندوق 100,000 دولار أمريكي.

كما يهدف الصندوق لتحقيق العائد عن طريق الاستثمار لفترة زمنية متوسطة المدى تهدف إلى زيادة إجمالي العائدات من توزيعات نقدية سنوية اضافة الى رفع قيمة رأس المال المستثمر. يعتمد الصندوق على تطبيق منهج الاستثمارات الحذرة والمتحفظة مع العمل على الحد من التقلبات وتحقيق دخل مستقر، إضافة الى الاستثمار في أفضل الصكوك أداءً في الأسواق. ولضمان تطبيق الحوكمة السليمة للصندوق سوف تقوم دار المراجعة الشرعية ذ.م.م بدور هيئة الرقابة الشرعية للصندوق وبنك أتش إس بي سي الشرق الأوسط بمهام الحافظ الأمين بينما تقوم شركة ترويرز أند هاملينز بدور الاستشاري القانوني الدولي.

وفي هذا الصدد، صرحت السيدة نجلاء الشيراوي، الرئيس التنفيذي لسيكو: " أن إطلاق صندوق الزاد للصكوك يعد جزءاً من استراتيجية سيكو الهادفة إلى تنويع الفرص الاستثمارية التي توفرها لعملائها وتسخير خبرات وكفاءة مدراء الأصول لدينا لتأمين عوائد ثابتة وبنسبة مخاطر معتدلة للمستثمرين، ونحن على ثقة بان هذا الصندوق سيلبي احتياجات المستثمرين للاستثمار المدروس في الصكوك والحصول على عائد استثماري جيد من استثمار متوافق مع أحكام الشريعة. "

ويشهد طلب المستثمرين على استثمارات متوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية ارتفاعاً ملحوظاً مع ارتفاع أداء مؤشر بلومبيرج للصكوك بنسبة 3.63% خلال الخمس سنوات الماضية . وتتميز الصكوك بتفوق أدائها خلال فترات تقلب الأسواق و بيئة اسعار فوائد مرتفعة مقارنة بالسندات، وذلك بسبب ارتفاع الطلب عليها وقلة الاصدارات وضعف ارتباطها بتحركات الأصول الأخرى مما يجعل الصكوك اداة ممتازة لتنويع المحفظة الاستثمارية للعميل.

تجدر الإشارة إلى فوز استراتيجية سيكو لأدوات الدخل الثابت السيادية وشبه السيادية بجائزة "أفضل استراتيجية لصندوق أدوات الدخل الثابت لمنطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا" ضمن جوائز السندات والقروض والصكوك للشرق الأوسط وشمال أفريقيا 2023. كما حصلت مؤخراً على جائزة "أفضل مدير للصكوك للعام" و"أفضل مدير لإدارة الأصول" في البحرين ضمن جوائز جلوبال إنفستور جروب الشرق الأوسط وشمال أفريقيا 2022. كما تم تصنيف اداء محافظ سيكو للصكوك في مراكز متقدمة من حيث الامتثال لمعايير الأداء الاستثماري العالمي مقارنة بنظرائها على أساس سنة واحدة، وثلاث سنوات، وخمس سنوات. وتحرص سيكو على الالتزام بأعلى معايير الاستثمار من خلال تطبيق قواعد السلوك فيما يتعلق بإدارة الأصول،

#### نبذة عن سيكو

تمثل سيكو أحد أبرز البنوك الإقليمية الرائدة المتخصصة في إدارة الأصول والوساطة وصناعة السوق والخدمات المصرفية الاستثمارية، وتصل قيمة الأصول تحت الإدارة لديها إلى 5 مليار دولار أمريكي. وتعمل سيكو اليوم بموجب ترخيص من مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي، كما تُشرف على ثلاث شركات تابعة ومملوكة لها بالكامل: سيكو للوساطة المالية وهي دار وساطة مالية مقرها أبوظبي، وسيكو لخدمات الصناديق الاستثمارية، بالإضافة إلى سيكو كابيتال المزودة للخدمات المصرفية الاستثمارية والواقع مقرها في المملكة العربية السعودية. وتتخذ سيكو من مملكة البحرين مقراً لها، وهي آخذة في التوسع على الصعيدين الإقليمي والدولي، كما تتمتع بسجل حافل بالإنجازات باعتبارها بنكاً إقليمياً موثقاً به يقدم مجموعة متكاملة من الحلول المالية، بما في ذلك إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية وصناعة السوق، والتي يدعمها فريق بحوث قوي من أمهر الخبراء يوفر رؤية ثاقبة وتحليلات مدروسة عن أكثر من 90 بالمائة من الأسهم الرئيسية في المنطقة. ومنذ تأسيسها في العام 1995، دأبت سيكو على تحقيق أداء متفوق في السوق، وأصبحت لها قاعدة عملاء عريضة من كبرى المؤسسات. وتمضي سيكو قدماً في مسيرتها نحو المزيد من النمو والازدهار، والتي يقودها التزامها الراسخ بإطار حوكمة مؤسسية قوي، فضلاً عن سعيها الدائم إلى توطيد أواصر الثقة مع عملائها. وتتواصل سيكو الاستثمار في تطوير إمكاناتها التقنية ورأس مالها البشري الذي يتألف من نحو 100 موظف متميز.

لمزيد من المعلومات:

ندين عويس  
مدير العلاقات العامة، سيكو  
هاتف مباشر: 1751 5017 (+973)  
البريد الإلكتروني: [noweis@sicobank.com](mailto:noweis@sicobank.com)